
Zápis ze spádové schůze oblast 11 dne 8. 3. 2024   

Hotel Zach - Zelená Lhota. 

 Přítomní dle prezenční listiny – počet členů oblasti 33, účast 19 

členů. 

 Hosté : ing. Jaroslav Nerad - předseda ČMKCHB 

               p. Vladislav Varvařovský – poradce chovu 

               ing. Libor Hanzlík  - vedoucí LS Klatovy  LČR s.p. 

               ing. Milan Brotánek – ředitel  Triumfa Energo s.r.o 

 Zahájení  -  

slavnostní uvítání v provedení na lesnici -  ing. Tomáš Martin 

 Všechny přítomné uvítal vedoucí oblasti p. Mojmír Kabát.  

Provedl vyhodnocení velice náročného roku 2023, kdy jsme v oblasti 

pořádali 4 výcvikové dny, 1 x předběžné zkoušky barvářů + výpomoc 

při Pb v oblasti 9, dále Speciální výstava barvářů v Chotěšově a hlavní 

událost – Celostátní soutěž o „ Putovní cenu“. 

IHB – úspěšně složené p. Jiří Žáček 

Rok 2023 byl velice náročný, p. Kabát poděkoval všem, kteří se 

podíleli na organizaci. Zde je třeba připomenout, že na průběhu 

těchto akcí se vždy podílí stejná skupina členů, kteří nesou veškerou 

tíhu. Je zapotřebí větší angažovanost a zapojení při zajištění 

společných akcí. Je třeba přenášet informace o chovu, krytí u členů 

oblasti. 

p. Kabát předal děkovný Pamětní list za spolupráci s oblastí 11 p. ing. 

Brotánkovi a ing. Hanzlíkovi opět za zvuku lesnice. 

 V roce 2024 proběhne Konference ČMKCHB z.s. Dle Stanov proběhla  

volba vedoucího oblast 11. Volby moderoval p. Antonín Straka 



 Návrh na vedoucího oblasti 11 – p. Mojmír Kabát. Nebyl jiný 

protikandidát. P. Kabát nominaci přijal.  Zvolen  - pro 19, proti 0  

zdržel se 0. Pan Mojmír Kabát byl zvolen na další funkční období. 

 Dále proběhla volba delegátů na volební Konferenci ČMKCHB 

20.4.2024 . 

 Návrh delegátů: ing. David Bauch, p. Ladislav Moller, p. Mojmír 

Kabát, p. Antonín Straka. Kandidáti zvoleni počtem 19 hlasů. 

 Oblast 11 navrhla p. Antonína Straku do výboru ČMKCHB. Pro 18, 

zdržel se 1. 

 Dále oblast 11 vyslovila podporu pro ing. Jaroslava Nerada na další 

funkční období.   Jeho pokračování podpořilo všech 19 přítomných 

členů oblasti. 

Žádost o přijetí za člena klubu - p.Formánek  -  Triumfa Energo. Pro 19 

členů oblasti. 

 

 Ing. Jaroslav Nerad    -   přivítal všechny přítomné, poděkoval za 

výstavu a Soutěž, která má kladný ohlas mezi členy Klubu a i 

v mezinárodním měřítku. 

Všechny přítomné seznámil s problematickými věcmi v Klubu. 

- Skupina opozice, která si stěžuje, podává různá oznámení na 

ČMKJ a ČMKU. Klub razí linii chovu pracovních a zdravotně 

způsobilých jedinců dle kritérií FCI a ISHV. 

- Povinná pracovní zkouška dle zkušebních řádů. 

- Proběhla a dále probíhají jednání s předsedou ČMKJ   

ing.Smékalem. 

- Připomněl problematiku chovných jedinců ze Slovenska a Polska 

– výskyt epilepsie -   

- problém p. Surman – požadavek na provedení bonitace u 

jedince, který nesplňuje podmínky pro chov   



-  ing.  Bejčková -   zjištěna linie epileptického chovu na Slovensku 

- Polsko  - nejsou doložené zkoušky z výkonu srovnatelné s našimi 

chovnými podmínkami. 

- Pokud chce někdo chovat bez dodržení „ chovných podmínek 

ČMKCHB “ -  jediná možnost, založit vlastní klub 

- V Německu je cca 15 000 barvářů, v Klubech je cca 1000 

jedinců, kteří jsou ověřeni a prověřeni pracovně a zdravotně. 

- Klub navrhuje vytvoření vlastní výkonnostní a chovné viněty/ 

známky / pro chovné jedince členů ČMKCHB 

- ČMKJ  podpoří výstavy a soutěže po vydání dobrozdání od SVS 

nebo spolků proti týrání zvířat. – viz Soutěž – po celou dobu 

akce přítomen vedoucí odboru SVS pro welfare zvířat. 

- Stížnost p. Čechové, že jí klub znemožňuje možnost vystavovat. 

- Klub nikomu možnost vystavovat neupírá. Napříč ČR a Evropou 

jsou desítky výstav, kam je možné se přihlásit. 

- Provokace p. Vichty na výstavě v Chotěšově  

- Pokud dovoz ze zahraničí jedině po konzultaci s poradci chovu. 

 

 p. Varvařovský – hlavní poradce chovu, poradce chovu pro 

hannoverské barváře -  seznámil s problematikou chovu. 

Málo chovného materiálu, kam mizí produkce štěňat, nejsou 

uchovněni. Lepší výběr komu přenechat štěně. Plno jedinců končí 

jako domácí mazlíčci. Toto není cílem ČMKCHB. 

Pro zvýšení počtu chovných jedinců vytvoření „ Hlavní zkoušky“  

- Práce na uměle založené stopě starší 18 hodin, vyhledání znaků, 

práce pod kontrolou rozhodčího na stopě. Umístění v I. ceně je 

podmínka pro získání chovnosti s následným složením zkoušky 

ze štvaní a stavění. 

- Stávající zkouška IHB bude ponechána jako další možná 

varianta. 

- Oblast 11 tuto zkoušku plně podporuje. 



- Oblast 11 požádala výbor klubu o přidělení pořádání Kurzu 

jelenář – vůdce barváře pro rok 2025. 

 Diskuze  

 p. ing. Kec  - doporučil oddělení klubu od jedinců, kteří chtějí pouze 

chovat, množit, kšeftovat od pracovní linie. 

 p. Straka – pokud mám dát 30 tis za štěně, tak chci mít alespoň od 

prvopočátku záruky o kvalitě doložením kvality rodičovské linie – po 

pracovní a zdravotní stránce. 

Dále pak seznámil členy oblasti s financováním soutěže, neboť byla 

výhrada z oblasti 7 na účelnost vynaložených prostředků. Financování 

proběhlo ze zdrojů klubu a sponzorských darů, vše probíhalo přes 

faktury. Je třeba si uvědomit nárůst cen v rozmezí 100 – 400%. 

Veškeré vynaložené prostředky a jejich účelnost byla vždy 

konzultována v užším organizačním týmu soutěže. Jen pro zobrazení 

se denně kolem soutěže tzv. protočilo cca 70 – 100 lidí, které bylo 

třeba ubytovat, nasytit, postarat se. Ubytování hotelového typu, 

nechtěli jsme skončit jako na Doupově v budkách. Soutěž tohoto 

modelu byla poprvé a mimo organizační jednotky VLS či LČR. Velký 

pokles zájmu sponzorů, dále část nám jich odčerpalo 100. výročí 

ČMMJ. Soutěž byla ve velmi vysoké kvalitě a je třeba všem 

poděkovat. 

- Doporučujeme do změny Stanov navýšení členského příspěvku 

alespoň na 600 Kč ročně, zápisné na 2 500 Kč. 

- Navýšení částky je v souladu s růstem cen a inflace.                    

Dle Kroniky Klubu bylo členské v roce 1998  - 200 Kč. 

- Před 9 lety jsem kupoval štěně za 15 tis…dnes 30 tis… 

- Větší část členského příspěvku padne na vydání a doručení 

Zpravodaje…. 

 p. Moller – zvyšovat pracovní kvalitu i za cenu snížení počtu členů 

Klubu. Nejsou vidět, plno členů končí zaplacením příspěvku, PZB . 



 

Vedoucí oblasti č.11 poděkoval všem za účast a pozval všechny na 

další akce pořádané oblastí. 

 

                                                                     

                                                                                Mojmír Kabát  

                                                                               vedoucí oblasti 

Zapsal: Antonín Straka 

 


